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Lieve GroenLinksers, 
 
Een bijzondere ALV, maar tegelijkertijd ook een gewone ALV, dus ook van de fractie kunnen jullie natuurlijk 
weer een verantwoording verwachten. Sinds het zomerreces zijn we alweer twee maanden bezig, en het 
waren zeker geen saaie maanden. Vanzelfsprekend hebben we ons ingezet voor een groen, sociaal 
Groningen voor iedereen, en daar zullen we ook jullie over bijpraten op portefeuilleniveau, maar ook 
gebeurde er gewoon een heleboel. 
 
De burgemeester Koen Schuiling kondigde zijn afscheid aan, omdat hij het gevoel had niet langer de 
burgemeester te kunnen zijn die Groningen verdiend. En ook was hij murw gebeukt door Den Haag, het 
continue verzetten tegen het Rijk en opkomen voor eerlijke, humana opvang op basis van solidariteit zat 
er niet meer in. Jammer voor Groningen, aangezien we in Koen een warme, kundige en gewaardeerde 
burgemeester hadden. Inmiddels hebben we in Mirjam van ‘t Veld een waarnemer gevonden, en gaan we 
natuurlijk ook op zoek naar een nieuwe kroonbenoemde burgemeester. 
 
Ook mijn portefeuilles hebben niet stilgestaan, als fractie hebben we enige portefeuillewissels gedaan, 
waardoor ik nu naast fractievoorzitter alleen nog maar financiën doe, maar dat is in deze tijd van het jaar 
druk genoeg. Op het moment van schrijven we net de sessies van de begroting gehad, en op het moment 
van de alv waren de politieke beschouwingen alweer een week geleden. We hebben, in zeer ingewikkelde 
omstandigheden, alsnog een begroting voor Groningen waarmee we hard inzetten op een nog groener 
Groningen, die duurzaam is voor de toekomst, voor mens en dier, maar zetten we ook in op een 
Groningen voor iedereen, waar iedereen mee kan komen. 
 
De komende jaren, door het ravijnjaar, wordt het echter wel steeds moeilijker. We moeten dan ook wel in 
het voorjaar van 2025 praten over nare maatregelen. En mochten er vragen zijn, dan beantwoord ik die 
natuurlijk graag. 

CECIEL heeft via schriftelijke vragen aandacht gevraagd voor verticale zonnepanelen (op gevels en 
balkons). Hierop heeft het College toegezegd een pilot te organiseren. Het nieuws heeft naast lokale media 
ook nationale vakmedia gehaald. Samen met D66 en PvdD heeft ze een initiatiefvoorstel ingediend om de 
natuur een stem te geven. Het initiatiefvoorstel is hier te vinden.

In de vorige fractieperiode pleitte Ceciel al voor gedifferentieerde tarieven voor de rioolheffing. Dit idee 
gaat nu verder worden uitgewerkt in het rioleringsplan 2025-2029.  

In de maanden na het reces bestond BENNI’s raadswerk vooral in het teken van het mobiliteitsbeleid 
van… de Duitse stad Neuss en de Overijsselse stad Zwolle. Op uitnodiging van de Duitse zusterpartij van 
Neuss hield hij een presentatie over de geschiedenis van het duurzame mobiliteitsbeleid in Groningen en 
ging in discussie met de lokale stadsbouwmeester over de kansen voor Neuss om een voorbeeld aan 
onze stad te nemen. In Zwolle was Benni op uitnodiging van de lokale GroenLinks-afdeling voor een 
vergelijkbare avond. Zwolle heeft een goed mobiliteitsbeleid, maar er waren zeker nog ervaringen uit 
Groningen die in Zwolle tot aanpassingen kunnen leiden in de wijze waarop de openbare ruimte eerlijk 
wordt verdeeld.



Voor het debat over de begroting van 2025 heeft Benni een motie in voorbereiding om naar voorbeelden 
elders meer werk te maken van combinatiekaartjes van een voorstelling met een OV-kaartje tegen 
gereduceerd tarief. De inzet van ons uitstekende OV-systeem in de avonduren voor vrije tijdsbesteding 
heeft namelijk nog heel veel potentie, zeker als straks het nieuwe muziekcentrum letterlijk op steenworp 
afstand van het nieuwe busstation naast het hoofdstation ligt. Maar ook voor sportevenementen als een 
middagje FC zouden meer via trein en bus bereikt kunnen worden.

ELTE heeft over twee onderwerpen schriftelijke vragen gesteld. Ten eerste over het feit dat er huizen het 
jaar door worden verhuurd op platforms als AirBnB, terwijl wij liever zien dat er gewoon mensen in deze 
huizen kunnen wonen. Daarnaast hebben we ook vragen gesteld over het meer natuurinclusief en 
duurzaam bouwen. Het Rijk heeft besloten dat een eerder aangekondigde ambitieuzere norm niet door-
gaat, daarom is het belangrijk om te weten wat we in Groningen aanvullend kunnen doen. Die vragen lees 
je hier.  

Daarnaast zijn er een aantal mooie nieuwtjes op het gebied van wonen. Ten eerste, tegen het 
omgevingsplan van Stadshavens is niemand in beroep gegaan. Dat betekent dat we nu al aan de slag 
kunnen om daar alles klaar te maken om woningen te gaan bouwen, in plaats van nog jaren bezig te zijn 
met bezwaarprocedures. Op Suikerzijde zijn de eerste woningen nu in de verkoop, en er zal ook sociale 
huur worden opgeleverd in de eerste fase. Wat betreft Ruimtelijke Ordening is er een handboek gekomen 
om hoogbouw goed te doen, in plaats van op projectniveau. Dat zorgt breed kijken waar en hoe we hoge 
gebouwen inpassen.

FEMKE heeft sinds kort de veiligheidsportefeuille overgenomen. Ze wil dit thema meer benaderen met 
een zorgbril en verbinden met mijn gezondheidsportefeuille omdat ze ziet dat veel urgente vraagstukken 
rond overlast/veiligheid zoals middelengebruik en overlast door jongeren en dak/thuisloosheid mede 
opgelost moeten worden in het sociaal domein. 

Op dit moment ligt de Gemeentelijke Ecologische Structuur (GES) voor aan de raad. Hier verbinden we 
groene en waterrijke gebieden met elkaar zodat planten en dieren zich vrij kunnen bewegen en 
ontwikkelen. Dit is vastgelegd op een kaart en dat gaan we nu borgen binnen de Omgevingswet. 

Op het gebied van mislukte ICT-projecten hebben we net de eindbalans opgemaakt van het Fujitsu 
debacle. Hier werd nog maar eens duidelijk hoe belangrijk het is om als overheid zelf de expertise in huis 
te hebben en niet alles aan de markt over te laten. Deze les kwam helaas te laat om het volgende 
ICT-debacle te voorkomen dus komende periode kunnen we debat over de mislukte aanbesteding van de 
vernieuwing applicaties sociaal domein (VASD).

JUSTINE wil graag even terugkijken naar de landelijke viering van Roze Zaterdag in Groningen op 22 juni 
waar wij als GroenLinks met veel van onze leden, het bestuur en de fractie aanwezig waren. Dat er nog 
een weg te gaan is als het gaat om tolerantie tegenover LHBTQIA+ers is wel gebleken bij de vernieling 
van de regenboogbankjes en de fysieke en verbale aanvallen in het uitgaansleven. Door onder andere ons 
initiatiefvoorstel Alle Kleuren van de Regenboog hebben wij de gemeente gevraagd concrete maatregelen 
te nemen voor meer tolerantie en acceptatie door het vlaggen van de regenboogvlag en meer diversiteit in 
foto’s bij gemeentelijke communicatie. Daarnaast heeft Justine schriftelijke vragen gesteld over het 
stoppen van landelijke financiering voor de LVV-voorziening (bed-bad-brood) en over straatintimidatie in 
het uitgaansleven. Om aandacht te vragen voor toenemende ontlezing bij jongeren heeft zij tijdens de 
Kinderboekenweek een lijst opgesteld met de favoriete kinderboeken van de gemeenteraad, de 
burgemeester, de kinderburgemeesters en de wethouders. Als reactie op die lijst hebben mensen mooie 
(voor-)leesherinneringen gedeeld!

SOPHIE heeft zich de afgelopen tijd volop gestort in de cultuur portefeuille. De cultuurnota wordt binnen-
kort vastgesteld, en in de aanloop ernaartoe is het er veel over gegaan in de raad. Sophie is in gesprek 
gegaan met een hoop culturele instellingen en met de Kunstraad, om haarzelf optimaal voor te bereiden 
voor de debatten. Er is een schaarste aan geld wat verdeeld moet worden over een hele hoop instellin-
gen die mooie dingen neerzetten voor de stad. Daarom is er meegegeven aan het college wat GroenLinks 
belangrijk vindt. Denk aan toegankelijkheid, inclusiviteit, spreiding van culturele activiteiten over de dorpen 
en wijken en het aanspreken van jongeren. 



Bovendien speelt de strategische investeringsagenda (SIA) constant op de achtergrond. Hier worden 
grote besluiten zorgvuldig behandeld, en een hoop daarvan gaan over cultuur: het nieuwe muziekcentrum, 
Museum aan de A en Martiniplaza. Dit zijn belangrijke investeringen om cultuur op de kaart kunnen blij-
ven zetten in Groningen, en belangrijk voor de aantrekkelijkheid van de stad, en vergen daarom de nodige 
voorbereiding!

TIM is de afgelopen tijd vooral druk geweest met het burgerberaad over afval. Dit is met grote 
meerderheid in de raad aangenomen. Hierdoor gaan we de komende tijd actief aan de slag met het 
burgerberaad. De uitnodigingen gaan er binnenkort uit en dan zal het burgerberaad echt beginnen. 
Hiermee willen we weer een stap zetten naar een afvalvrije gemeente in 2030.  

Daarnaast is er een nieuwe beheersstrategie voor de openbare ruimte gepresenteerd. Swing genaamd. 
Sturen op Waarde in Groningen (je kunt nooit meer zeggen dat ze niet creatief zijn bij de gemeente). Hierin 
worden heel veel dingen die we als GroenLinks willen ingewilligd. Het primaire verschil is dat we sturen op 
waarde, bijvoorbeeld biodiversiteit of klimaatadapatie in plaats van op beeld. Hier gaan we de komende 
jaren enorm veel van zien in onze gemeente.  

Verder hebben we definief de zero emmissie zone in de binnenstad ingesteld en gaan we hiermee door 
ondanks de gekke dingen die er in Den Haag gebeuren.  

Als laatste wil Tim jullie graag nog even meenemen in een verandering die we nu zien gebeuren in de 
gemeente en dat is de focus op groen en daarmee ook bomen. We hadden laatst een fietstocht met de 
raad langs allerlei plekken met bomen en hoe daar mee om wordt gegaan. Zo kwamen we langs een plek 
in Paddepoel waar al 30 jaar een boom staat, maar die is nog ongeveer net zo groot als 30 jaar geleden 
omdat die nergens heen kan groeien. Een straat verderop was de straat aangepakt en waren er goede 
plantvakken gemaakt en zag je de bomen zo ongeveer groeien waar je bij stond. Dat verschil zie je op 
steeds meer plekken. Echt een omslag in het denken en doen. 

PETER zet zich me met volle energie in voor een stad waar beweging, veiligheid en inclusiviteit centraal 
staan. Samen met D66 ben ik de afgelopen tijd actief bezig geweest met het verkennen van oude en 
nieuwe beweegplekken in Groningen, oftewel urban playgrounds. Deze plekken maken deel uit van de 
urban agenda, waarmee we de stad aantrekkelijker en toegankelijker willen maken om te bewegen in de 
openbare ruimte. Het nieuwe skatepark in het Stadspark is al een groot succes en vormt een levendige 
ontmoetingsplek. We kijken uit naar de tweede fase van de uitbreiding in 2025! 

Inclusie binnen sportverenigingen blijft ook een belangrijke prioriteit. Via het actieplan Sociale Veiligheid 
zorgen we ervoor dat iedereen zich welkom voelt en zichzelf kan zijn binnen de sportclubs, ongeacht 
achtergrond of identiteit. Daarnaast werken we aan de Uitvoeringsagenda van het Masterplan 
Sportaccommodaties 2037, die in 2025 aan de raad wordt gepresenteerd. Dit plan biedt een 
langetermijnvisie voor het gebruik en de uitbreiding van sportaccommodaties in Groningen, zodat sporten 
voor iedereen bereikbaar blijft. 

Op het gebied van basisjeugdhulp blijft Peter betrokken en kritisch. Elk kwartaal ontvangen we een update 
over de overgang naar de WIJ-Groningen-aanpak, waarmee we nu werken met één vaste organisatie in 
plaats van 150 losse aanbieders. Uit recent onderzoek blijkt dat zowel medewerkers als cliënten positief 
zijn over de basisjeugdhulp. 

Dat was ‘m weer voor deze ALV. Ik ben zeer benieuwd naar de uitkomst van vanavond, maar natuurlijk ook 
zeer benieuwd naar jullie vragen en ook goede ideeën. Schiet mij, en de fractie, dan ook vooral even aan 
als je iets wilt vragen of meegeven.

Met vriendelijke groet,

JEFFRY VAN HOORN
Fractievoorzitter GroenLinks Groningen

Wil je contact met de gemeenteraadsfractie? Stuur dan een mail naar groenlinks@raadgroningen.nl. 
Een afspraak maken met een raadslid kan via groningen.groenlinks.nl/contact-fractie
Onze portfeuilleverdeling is te vinden op de profielpagina’s op groningen.groenlinks.nl/onze-mensen


